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Krobia, dnia 3 września 2015 r. 

 

 

                                         P R O T O K Ó Ł    Nr   X/2015 

 

                                   z   X sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

w dniu  21 sierpnia 2015 r. w ZSOiZ w Krobi     

========================================================= 

                   godzina rozpoczęcia:    16.30 

                   godzina zakończenia:   19.00  

                    Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 15 radnych.   
 

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Listwoń Michał               - Zastępca Burmistrza. 

     3.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

     4.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   5.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   6.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   7.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    
                     

              

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kubiak. 

 

Porządek obrad sesji :   

 
 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

 

2. 

 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

3. 

 

Przyjęcie protokołu z IX sesji.  

 

4. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

 

5. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

6. 

In                                                                                                                                                   

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                              

w okresie międzysesyjnym.                                                                                              

7. 
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7. 

 

8. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

   

 

   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

7.8. 

 

Spraw 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :                                                                                                  

a) przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów,    
b) utworzenia  odrębnego  obwodu  głosowania  na  obszarze  gminy   Krobia                       

w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 

Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 25 października 2015 r.,   

c) przejęcia przez Gminę Krobia zadania zarządzania publicznymi drogami 

powiatowymi kat. V i VI na terenie Gminy Krobia w zakresie zimowego 

utrzymania tych dróg,   

d) uchwalenia  „Programu współpracy Gminy Krobia z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2016”, 

e)  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej,  

f)  wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanych 

od Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna, 

g) zmiany uchwały Nr XXV/184/2004 rady Miejskiej w Krobi z dnia                         

29 grudnia 2004 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 

trzy lata i zasad przekazywania sołectwom mienia do korzystania,  

h)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

        i) zmiany Uchwały Nr III/16/2014 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia                       

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krobia  na lata 2015 - 2025,  

        j)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015, 

        k)   obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie                                                 

Statutu Gminy Krobia. 
 

  9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie. 

 

 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, sołtysów, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.    

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec czego 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
 

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       
     Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  
 

      Ad. 3 Przyjęcie protokołów z IX sesji.    
      Protokół z IX sesji przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych.  
 

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

      Burmistrz : wg właściwości interpelacje radnych P. Wajnert  i J. Mikołajczaka przesłano do 

PKP oraz do Starostwa Powiatowego złożoną przez radną G. Skrobałę i K. Łabędę.   
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     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

     L. Włodarczyk : jakie są zasoby wody w naszych ujęciach, ponieważ w innych gminach 

występują zagrożenia  braku wody? Jak to się przestawia na terenie naszej gminy poprzez 

związek w Strzelcach Wielkich? 

      K. Perdon : czy przewidziane jest oczyszczanie studzienek kanalizacyjnych ponieważ                      

w przypadku dość znacznych opadów utrudniony jest odbiór wody z ulicy Wjazdowej                   

i Fabrycznej przy stawie, chyba, że jest jakiś szerszy proces działania w tym temacie. 

      P. Wajnert : sprawa dotyczy znaków drogowych przy wjeździe na ul. Dworcową  od strony 

Grabianowa. Usytuowany jest znak E17A oznaczający wjazd do miejscowości, brak 

natomiast znaku D42 oznaczającego początek drogi przebiegającej przez obszar 

zabudowany. Może to wśród kierowców budzić przypuszczenie, że na ul. Dworcowej 

dopuszczalna prędkość to 90 km/h. Podobnych znaków brak na wjazdach                                    

w Grabianowie.   

      K. Łabęda : sprawa związana jest z zamontowaniem ławek w okolicy ZSPiG w Krobi.                 

W obszarze tej szkoły spaceruje wiele osób starszych oraz rodziców oczekujących na dzieci  

dlatego uważam, że na tym terenie można je zamontować, ponieważ kiedyś istniały . 

      Sprawa dotyczy oświetlenia ul. Poznańskiej przy wjeździe z obwodnicy. Brak w tym 

obszarze także  słupów na uniemożliwiających zamontowanie lamp. Proszę                                  

o interwencję, żeby takie lampy się znalazły w tym obszarze w celu zwiększenia 

bezpieczeństwa. 

      Ł. Kubiak : czy mamy nowe informacje Wojewody Wielkopolskiego w sprawie 

ewentualnych działań w zakresie obecnej suszy na naszym terenie? Mieszkańcy składają 

wnioski w zakresie obszarów i wielkości strat w gospodarstwach dotkniętych klęską.  

 
 

     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                         

w okresie międzysesyjnym. 

 25.06 – odbyło się zakończenie roku szkolnego III klas gimnazjum w Zespole Szkoły 

Podstawowej i Gimnazjum w Krobi. Radę Miejską w Krobi reprezentowała radna Paulina 

Wajnert.                                                                                                                                                

26.06 – odbyło się zakończenie roku szkolnego w Zespole Szkoły Podstawowej                                       

i Gimnazjum  w Krobi. Radę Miejską w Krobi reprezentowała radna Renata Szulc.                         

11.07 – wraz z radnym Mariuszem Dudą uczestniczyłem w podsumowaniu projektu                        

pn. „Noc tańca radosnych dusz w Potarzycy” realizowanego przez Koło Gospodyń 

Wiejskich w Potarzycy dofinansowanego w ramach Programu Grantów Społecznych.                        

15.07 – radni uczestniczyli w spotkaniu dotyczącym opracowania „Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Krobia na lata 2015-2022”.                                                                                    

9.08 – radny Hieronim Urbański uczestniczył w Kuczynie w podsumowaniu projektu dot. 

turnieju sportowego tj. rozgrywek w piłkę nożną i piłkę siatkową, który zrealizowała Grupa 

Stanisławowie dzięki dofinansowaniu w ramach Młodzieżowego Programu Grantowego 

„Krobus 2015”.                                                                                                                                                            

19.08 – odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Miejskiej w Krobi.                          

21.08 - odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w celu wydania opinii 

dot. projektów uchwał na IX sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
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21.08 - odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu w celu wydania opinii do projektów uchwał 

na X sesję Rady Miejskiej w Krobi.                                                                                                      

21.08 – odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu wydania opinii 

Komisji dot. projektów uchwał na X sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

      Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz Krobi, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  
      

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała : komisja obradowała 

w dniu dzisiejszym i po zapoznaniu się z wnioskami  dyrektorów szkół  projekt uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr X/68/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r. w sprawie 

przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 

radnych. 
 

b) utworzenia  odrębnego  obwodu  głosowania  na  obszarze  gminy   Krobia                       

w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 25 października 2015 r.   

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz  Gminy K. Szablewska.  

Uchwałę Nr X/69/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r.                              

w sprawie utworzenia  odrębnego  obwodu  głosowania  na  obszarze  gminy   Krobia                       

w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 25 października 2015 r.; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 

radnych. 
 

c) przejęcia przez Gminę Krobia zadania zarządzania publicznymi drogami 

powiatowymi kat. V i VI na terenie Gminy Krobia w zakresie zimowego utrzymania 

tych dróg.  

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów O. Musielak. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała w 

dniu 21.08.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr X/70/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r.                                    

w sprawie przejęcia przez Gminę Krobia zadania zarządzania publicznymi drogami 

powiatowymi kat. V i VI na terenie Gminy Krobia w zakresie zimowego utrzymania tych 

dróg; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

d) uchwalenia  „Programu współpracy Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2016”.  

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.  

K. Perdon : proszę o dokonanie zapisu w rozdziale III w treści dotyczącej realizacji 

programu, prawdopodobnie pierwszy punkt powinien stanowić całość z punktem kolejnym. 

Burmistrz : sądzę, że jest to kwestia przesunięcia tekstu obu punktów jako jedno zdanie. 

Dokonane zostanie przenumerowanie wszytkach punktów  i zapisów tego rozdziału. 

Sekretarz : dokonamy zmian redakcyjnych kolejno tego rozdziału.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała : komisja obradowała 

w dniu dzisiejszym i po zapoznaniu się z programu projekt uchwały zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr X/71/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r. w sprawie 

uchwalenia  „Programu współpracy Gminy Krobia z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2016”; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

e) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała w 

dniu 21.08.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr X/72/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanych od 

Polskich Kolei państwowych Spółka Akcyjna.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała w 

dniu 21.08.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr X/73/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości niezabudowanych od Polskich 

Kolei Państwowych Spółka Akcyjna; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

g) zmiany uchwały Nr XXV/184/2004 rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2004 r. 

w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata i zasad przekazywania 

sołectwom mienia do korzystania.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

M. Krzyżostaniak.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała w 

dniu 21.08.br i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr X/74/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXV/184/2004 rady Miejskiej w Krobi z dnia 29 grudnia 2004 r.                 

w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata i zasad przekazywania sołectwom 

mienia do korzystania; przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 

Salę obrad opuścił radny L. Bem.  
 

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu J. Gałęzewski: komisja obradowała w dniu 

dzisiejszym  i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
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Uchwałę Nr X/75/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r.                                    

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 14 radnych. 
 

i) zmiany    Uchwały    Nr III/16/2014     Rady    Miejskiej    w    Krobi z  dnia                     

29 grudnia  2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia  na lata 2015 – 2025.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą złącznik nr 2 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu J. Gałęzewski: komisja obradowała w dniu 

dzisiejszym i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 

Uchwałę Nr X/76/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r. w sprawie 

zmiany    Uchwały    Nr III/16/2014     Rady    Miejskiej    w    Krobi  z  dnia 27 grudnia  

2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia  na lata 

2015 – 2025; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 
 

j) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015. 

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą złącznik nr 3 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu J. Gałęzewski: komisja obradowała w dniu 

dzisiejszym i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych. 

Uchwałę Nr X/77/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r.                              

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało14 radnych. 
 

k) obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statutu Gminy 

Krobia.    

Projekt obwieszczenia przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska.  

K. Perdon : dla mnie tekst jednolity powinien obejmować wszystkie elementy, chyba, że 

jest jakieś inne tego uzasadnienie. W tekście jednolitym zapisano niektóre paragrafy 

uchylony, czy powinno być wykreślony i przenumerować. Również zapisy np. § na końcu 

zdania należałoby przenieść do następnej linii w celu prawidłowego przekazania do  

Dziennika Urzędowego Woj. Wielkopolskiego. 

Radca prawny :  nie pojawienie się w tekście jednolitym paragrafu 2 i 3 uchwał 

zmieniających  pierwotną uchwałę w sprawie Statutu Gminy Krobia wynika z faktu, iż to są 

zapisy techniczne i nie możemy w tekście jednolitym trzykrotnie przywoływać tychże 

zapisów. Stąd w celach porządkowych wyraźnie podkreśla się, iż brzmienie przypisów 

końcowych nowelizujących tą uchwałę z 2008 roku nie znajdują swojego odzwierciedlenia 

w tekście jednolitym. Gdyby doszło do zapisu, o którym mowa w punkcie 2 obwieszczenia 

musielibyśmy w tekście jednolitym nawet trzykrotnie zamieszczać zapis „Wykonanie 

uchwały powierza się Burmistrzowi Krobi”.  Odnośnie zapisów dotyczących uchylenia, to 

tekst jednolity odzwierciedla wszystko co się wydarzyło,  i nie sprowadza się do tego, że 

jeśli uchyliliśmy np. § 102 to w t.j. zmienia się numeracja. Tekst jednolity pokazuje co 

ubyło i co dodaliśmy w międzyczasie                                i wymaga to wg stosownej 

techniki legislacyjnej odpowiednimi przypisami na końcu tekstu.  Natomiast przypis 13 

scharakteryzujemy jako uchylony.       
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Obwieszczenie Nr 1/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 21 sierpnia 2015 r.                                    

w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statutu Gminy Krobia; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Burmistrz : odpowiadając na interpelację radnego L. Włodarczyka odnośnie  zagrożenia 

ujęć wody w wyniku trwającej suszy to dotyczy to ujęć, które są związane z poborem wód 

powierzchniowych. Natomiast wody podziemne ze studni głębinowych, to tutaj nie tyle 

problemem może być kwestia wysuszania źródła lecz wydobycia przy zwiększonym 

zużyciu przez mieszkańców w okresie jej braku. Odnośnie naszych ujęć wody, to nie mam 

sygnału Związku w Strzelcach  Wielkich, żeby wody brakowało. Powstanie zbiornika                     

w Wymysłowie  zwiększyło możliwości poboru wody. Mam nadzieję, że  nie wpłynie to na 

zaopatrzenie mieszkańców w wodę.  

Odpowiadając radnemu K. Perdonowi odnośnie  przepustowości urządzeń kanalizacyjnych 

w Pudliszkach, to jest to oparte na systemie działań interwencyjnych tj .oczyszczanie                        

i sytuacji awarii. Odnośnie sprawdzania ich drożności, to planowane jest  czyszczenie 

kanalizacji na ul. Św. Ducha i sprawdzenia czy w przypadku remontu tej ulicy położenia 

nowej nawierzchni nie będzie konieczności remontowania kanalizacji.  

Odpowiadając na interpelację radnej P. Wajnert odnośnie oznakowania, to zweryfikujemy 

te miejsca i wystąpimy do Komisji Bezpieczeństwa ponieważ jest taka procedura, o ich 

właściwe usytuowanie, chyba że zostały one uszkodzone to zostanie to ustalone.    

Odpowiadając na interpelację radnej K. Łabęda, to rozumiem, że dotyczy to ustawienia 

ławek od strony frontowej szkoły w miejscu zadrzewionym. Myślę, że nie będzie problemu 

przy modernizacji postawienia takich ławek. 

Odnośnie oświetlenia wlotu do obwodnicy miasta, jest to jeden z tych punktów, które brane 

są pod uwagę przy modernizacji oświetlenia tej części miasta.  

Odpowiadając na zapytanie związane z informacją Wojewody Wielkopolskiego dotyczącą 

suszy, to jesteśmy na etapie zbierania od mieszkańców informacji o wielkościach strat w 

gospodarstwach w wyniku długotrwałego braku opadów. Biorąc pod uwagę parametry 

hydrologiczne nie ma stwierdzonej suszy na terenie naszej gminy. Natomiast po zebraniu 

całości informacji zostanie przekazana zbiorcza informacja do Wojewody Wielkopolskiego 

o objęcie naszego terenu obszarem wystąpienia klęski żywiołowej, ponieważ jest to 

kompetencja wojewody i ta decyzyjność  jest w zakresie Administracji Rządowej.                                   
 

Ad. 10 Wolne głosy i wnioski. 

L. Włodarczyk :  po ostatniej ulewie na skrzyżowaniu ulic Fabrycznej i  Wjazdowej 

pobliskie gospodarstwa były bardzo podtopione, również przy Lewiatanie. Mieszkańcy 

zwracali się z zapytaniem, czy ta nowa podłączona ulica ma taką przepustowość dla 

prawidłowego funkcjonowania kanalizacji. Co zadecydowało, że została podłączona pod ten 

kolektor? 

Burmistrz : podłączenie tak dużego odcinka na pewno, musi mieć przełożenie na ilość 

spływającej wody do kolektora. Przedtem nie było tego miejsca podłączonego, wody 

inaczej spływały, dlatego będziemy to monitorować, jak to się będzie funkcjonowało.    

S. Maćkowiak : na ostatniej sesji zadałam Burmistrzowi pytania, odpowiedź otrzymałam 

dwa dni temu, minęło dwa miesiące od ostatniej sesji i myślałam, że odpowiedzi będą 

wyczerpujące, lecz są one wymijające. Padło pytanie, wniosek aby umieścić pisma PAK-u 

na stronie internetowej, nie zostały one umieszczone. Także ponawiam ten wniosek w 
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imieniu Stowarzyszenia „Nasz Dom” ponieważ zarząd Stowarzyszenia jednogłośnie 

twierdzi, że treść zawarta w pismach jest bardzo ważna dla wszystkich mieszkańców dziwię 

się, dlaczego taki opór ze strony Urzędu o ich zmieszczenie.  Mam odpowiedź, że każdy 

może się zwrócić w trybie udzielenia informacji publicznej, ale kiedy 15 minut przez godz. 

15-tą zwróciłam się o kolejne pismo i odpowiedź,  nie było nikogo kto by mi to udzielił.  

Lepiej, żeby nie było takich sytuacji  i w imieniu Stowarzyszenia jeszcze raz wnioskuję aby 

te pisma i odpowiedzi dotyczące wszystkich mieszkańców znalazły się na stronie 

internetowej Gminy Krobia. Kolejne pytanie dotyczyło tego, czy mieszkańcy, którzy dzisiaj 

rozpoczynają budowę wiedząc, że jest to teren kopalni będą mieli prawo do odszkodowań. 

Otrzymałam wymijającą odpowiedz, to nie Gmina, tylko Rada Ministrów. Apeluję jeszcze 

raz do naszego samorządu żeby zadać to pytanie Radzie Ministrów i nam  mieszkańcom 

odpowiedzieć, bo możemy tak się odsyłać, a minęły dwa miesiące na udzielenie 

odpowiedzi. Kolejne pytanie dotyczyło tego, że nie było informacji co się dzieje w Gminie. 

Na sesjach i spotkaniach nie informowano, nie było wzmianki o tych pismach. Nie wiem 

dlaczego temat ten jest ukrywany, nie ma żadnej dyskusji. Oprócz tego, że ja zapytałam                  

w punkcie Wolne głosy i wnioski, to na innych spotkaniach nie dyskutowano. 

Zamieszczono jedynie, że pisma PAK-u wpłynęły, lecz nie wiadomo jaka jest ich treść.                 

W odpowiedzi mamy informację, że badania złoża węgla brunatnego rozpoznane są od 

dawna, od 1999 roku. To też mija się z prawdą ponieważ złoża były rozpoznane dopiero 

17.12.2014 r. po zatwierdzeniu z Ministra Środowiska Dodatku nr 1 do koncesji. Od tego 

momentu płynie nam czas, czyli dwa lata zgodnie z prawem górniczym i geologicznym, 

kiedy te złoża mają być wpisane do Studium uwarunkowań i Planu zagospodarowania 

przestrzennego. Dotychczasowe działania p. Burmistrza to m.in. złożenie skargi do WSA 

niestety nie wstrzymują dalszego biegu wydarzeń.  Zgodnie z tym co napisano w piśmie 

PAK wystąpił o umieszczeni tych złóż i w ciągu dwóch lat zgodnie z prawem geologicznym 

i górniczym muszą być one umieszczone. Zapytałem także jakie są bieżące działania,                   

tu mam też odpowiedź wymijającą, że działamy aby te złoża nie były i aby nie ingerowały 

w rolniczą i okołorolniczą działalność mieszkańców, ale konkretnych działań nie 

wymieniono. Jeszcze raz w imieniu Stowarzyszenia ponawiam wniosek o umieszczenie 

pism dotyczących mieszkańców, tak ważnych dla mieszkańców na stronie internetowej                    

i jeszcze raz ponawiam te wszystkie pytania.  

Przewodniczący Rady :  co to jest odpowiedź wyczerpująca dla Pani ? Co to jest  

odpowiedź satysfakcjonująca Panią? Jaką odpowiedź ma przygotować samorząd gminny -

Burmistrz, czy radni, czy ktoś inny, żeby Pani po tych 5 latach użyje tego słowa w sposób 

obiektywny wspólnej naszej walce przeciwko powstaniu kopalni na tym terenie, 

usatysfakcjonować ? Mówi Pani zebraniach, że brak na nich dyskusji, gdzie półtora roku 

jeździliśmy po tych samych salach dyskutując ten sam temat, tłumacząc Pani później 

godzinę w kuluarach, co autor miała na myśli. Żeby już tej dyskusji nie ciągnąć, a zaraz 

będzie kolejna sesja, gdzie będziemy na kolejne pytania dopowiadać, uszczegóławiać je, a 

Pani tak tu przejdzie i odpowie Pani, ze odpowiedź będzie niesatysfakcjonująca.  Skoro 

zadaje Pani pytanie i sama sobie na nie odpowiada, stwierdzając co  słuszne, to mam 

wątpliwość jak Panią dzisiaj zaspokoić w kontekście odpowiedzi na pytania, aby została 

Pani usatysfakcjonowana. Mówię tutaj ironicznie, bo proszę zrozumieć cel Pani 

działalności, zainicjowany na ostatniej sesji, co Pani chce osiągnąć. Otrzymała Pani 

odpowiedzi na pytania, tak ja zostało to ustalone, a dziś każde pytanie rozkłada Pani na 
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czynniki pierwsze podając własną odpowiedź.  Na dzień dzisiejszy nie podejmuję się 

kolejnych odpowiedzi, bo nie wiem w jakim kierunku odpowiedzi samorządu mają pójść.  

Burmistrz : nie chcę prowadzić polemiki,  ustosunkuję się do jednej sprawy. Pani Sylwia 

Maćkowiak zapoznała się ze Studium warunków i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego, wyznaczenie złoża Krobia – Poniec znajdującego się na obszarze gminy, 

obszar oznaczony jako poszukiwania, a decyzja Ministra z grudnia dokonuje kilku zmian 

związanych ze złożami. Nie można powiedzieć w sposób odpowiedzialny, że na terenie 

gminy Krobia węgiel brunatny pojawił się  w grudniu 2014 roku. Ta informacja wynika         

z dokumentów znajdujących się w Urzędzie Miejskim w Krobi. Odnośnie przedstawionych 

odpowiedzi, to każdy mieszkaniec może otrzymać dokument i go upubliczniać przekazując 

dalej. Nie ma przeszkód aby Stowarzyszenie „Nasz Dom” w oparciu o uzyskane z Urzędu 

Miejskiego w Krobi dokumenty dalej wg własnego uznania je przekazało. Natomiast 

oczekiwania, że Urząd Miejski w Krobi będzie wykonywał polecenia Zarządu 

Stowarzyszenia „Nasz Dom” wydaje mi się nie uzasadnione. Odnośnie satysfakcji                            

z udzielonych przeze mnie odpowiedzi, to mogą nie zadawalać ale zostały udzielone. Dla 

mnie kwestia kolejnej odpowiedzi na te same pytania wydaję się zupełnie niezasadna. 

S. Maćkowiak  : satysfakcjonująca byłaby dla mnie odpowiedź, działanie takie ze strony 

Pana, czy Pana Burmistrza, żeby to pytanie zadał Radzie Ministrów i przekazał mi                      

i mieszkańcom taką samą odpowiedź. Bo po to mamy samorząd, radnych, by odpowiedzi 

powinny być prawdziwe. Odnośnie odpowiedzi p. Burmistrza, że w roku 1999 złoża już 

były, to oczywiście te plany widziałam. Skoro w roku 1999 złoża były rozpoznane, to po co 

spółka PAK wykonywałaby odwierty i zwracała do Ministra o zatwierdzenie Dodatku nr 1 

w roku 2014. Tutaj ja mam rację i zdania p. Burmistrz nie podzielam. Złoża te wcześniej 

były rozpoznane i dopiero spółka PAK wykonując dodatkowe odwierty i zwracając się do 

Ministra o zatwierdzenie udokumentowała złożą w takim stopniu, w którym może ubiegać 

się o ochronę złoża.  Wg mnie jest to sprzeczne działanie. 

Przewodniczący Rady : to nie jest przerzucanie odpowiedzialności, każdy działa                            

w ramach swojej kompetencji. W okręgu kalisko-leszczyńskim jest kilkunastu posłów i jako 

obywatelka ma Pani prawo zapytać danego posła czy senatora różnej opcji o to co pyta nas. 

Są różne formy uzyskania odpowiedzi, może bardziej satysfakcjonującej na Pani pytania. 

Burmistrz : każdy ma swoje racje, mam prawo mieć swoje racje i postępować z własnym 

sumieniem, postępować z tym co mi podpowiada zdrowy rozsądek oraz konserwacje                    

z tego wynikające. Złożę Krobia – Poniec szacowane na 1mld 600 ton było złożem 

perspektywicznym od  wielu lat i w ustawie nie jest zapisane jakie wymagania są do objęcia 

ochroną złoża.  To są zupełnie inne kwestie  opierające się na zupełnie innych przesłankach. 

Ja mam zamiar postępować wg mojego przekonania.  

 

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam X sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska   


